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Protokół   nr  XLVIII / 2018 
 

z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  28 marca  2018r.  

 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 

Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer,  

kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności 

zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury  w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.00 

Obrady prowadził  Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Rafał Skrzypczak. 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności posiedzenia, 

b) zatwierdzenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z sesji odbytej dnia 28 lutego 2018r.  

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 28 lutego 2018r. oraz z 

działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Przedstawienie procedur odpowiedniego zachowania się w przypadku ASF. 

4. Ocena współpracy z podmiotami gospodarczymi, możliwości aktywizacji zawodowej i 

stymulacji rozwoju przedsiębiorczości  – przedstawienie stanowisk Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

5. Interpelacje i wnioski Radnych. 

6. Ocena pracy Gminnego Ośrodka Kultury, bibliotek, działu promocji i wykorzystania obiektów 

sportowych – przedstawienie stanowisk Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

7. Ocena stanu infrastruktury drogowej oraz organizacji ruchu na terenie gminy – przedstawienie 

stanowisk Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

8. Ocena wykonania zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – przedstawienie stanowisk 

Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2017 oraz 

potrzeb związanych z realizacją  w/w zadań w roku 2018. – przedstawienie stanowisk Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr XIX/118/16 Rady Gminy 

Zblewo z dnia 17 marca 2016 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, opiekuńczych, wychowawczych 

osobom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach, przedszkolach, ustalenia 

tygodniowego obowiązkowego  wymiaru godzin zajęć dla logopedy, pedagoga, psychologa 

i nauczyciela wspomagającego oraz warunków i trybu obniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin dla nauczycieli zatrudnionych w pełnym wymiarze godzin – poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 
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a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w prowadzonych przez Gminę 

Zblewo publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zblewo – poprzedzone stanowiskami 

Komisji 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy na stałe okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, 

numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym – poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Zblewo na stałe obwody głosowania – 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018r. – poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2033 – 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały nr XLVII / 342 / 18 Rady Gminy Zblewo z dnia  

28 lutego 2018r.  w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania dokumentacji projektowej  dla Generalnej Dyrekcji 

Dróg Krajowych i Autostrad – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
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20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego. 

21. Odpowiedzi  na wnioski i interpelacje Radnych. 

22. Wolne wnioski i zakończenie. 

Ad.1 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy p.R.Skrzypczak otworzył XLVIII sesję Rady Gminy Zblewo. Powitał 

Szanownych Radnych, Pana Wójta, Pana Sekretarza,  zaproszonych gości, a szczególnie serdecznie 

powitał  Powiatowego  Lekarza Weterynarii p.Tomasza Ołtarzewskiego oraz przedstawiciela 

Powiatowego Urzędu Pracy w Starogardzie Gdańskim p.Ziemowita Wiciak.  Stwierdził, że na 15 

Radnych udział w sesji bierze 11 Radnych, a więc sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek sesji Radni otrzymali i dodatkowo 

jest wniosek Pana Wójta o wprowadzenie do porządku punktu dotyczącego podjęcia uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego. Wniosek w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

Za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad głosowali wszyscy Radni. 

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 28 lutego br. głosowali wszyscy Radni.  

 

Ad.2  

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 28 lutego 2018r. oraz z 

działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.3 

Przedstawienie procedur odpowiedniego zachowania się w przypadku ASF. 

Powiatowy Lekarz Weterynarii p. Tomasz Ołtarzewski omówił procedury postępowania w przypadku 

znalezienia padłego dzika w związku z wystąpieniem przypadków choroby wirusowej – afrykańskiego 

pomoru świń (ASF) u świń i dzików oraz rozdał materiały informacyjne. 

p.H.Świadek poinformował, że podstawą produkcji towarowej na terenie naszej gminy stanowi żywiec 

wieprzowy w prawie 60%. Zblewscy rolnicy wiedzą doskonale co to jest ASF. W celu asekuracji rolnicy 

muszą spełnić wiele czynników, a jednym z nich jest to, że trzoda chlewna nie może być  trzymana w  

jednym budynku z bydłem. Nie wszystkie gospodarstwa na terenie naszej gminy te warunki spełniają.  

Dużo rolników decyduje się na likwidację trzody chlewnej.  Jest to problem  i rolnicy to rozumieją, że 

skala przesuwania się obszaru, gdzie ta choroba występuje jest duża. 

p.T.Ołtarzewski poinformował, że nie będą karać rolników za niedostosowanie się do przepisów, bo 

nie mają do tego podstawy prawnej, ale konsekwencją niewłaściwego utrzymywania zwierząt, 

niezgodnie z tym rozporządzeniem o  bioasekuracji jest zakaz hodowli  trzody chlewnej. Jak wejdzie 

ASF do takiego stada to rolnik nie ma szans na otrzymanie odszkodowania. Postępowanie 

administracyjne związanie z nieprawidłowościami to jest najpierw kontrola, potem wszczęcie 

postępowania i wydanie decyzji na usunięcie uchybień w ciągu 2-3 miesięcy. Należy tak przebudować 

pomieszczenia, aby były zgodne z wytycznymi zawartymi w rozporządzeniu. Drób musi dalej 

przebywać na zewnątrz w ogrodzeniu.    

Radny p.M.Jankowski  zapytał, czy są szczepionki na te chorobę?  

p.T.Ołtarzewski odpowiedział, że nie  ma szczepień w tej chorobie, instytut pracuje nad tym, ale jest to 

jeszcze bardzo daleka droga. Należy się cieszyć z jednego, że nie mamy  środowiska naturalnego, w 

którym ten wirus przeżywa.    

Radny p.M.Jankowski zapytał, jak długo żyje wirus poza ustrojem zwierzęcia ? 

p.T.Ołtarzewski odpowiedział, że w środowisku  naturalnym  jeśli będzie ciepło i sucho to  nie jest tak 

długo, natomiast w warunkach ujemnych żyje długi, a mrożenie go konserwuje. Jeśli takie mięso trafi 

do zamrażalki to nawet trzy lata.  

Radny p.M.Jankowski zapytał, czy jest możliwość że te wirus się zmutuje i będzie  zagrożeniem dla 

człowieka? 

p.T.Ołtarzewski odpowiedział, że ten wirus nie mutuje się szybko, szybciej mutuje się wirus grypy.  
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Radny p.K.Niemczyk powiedział, że z jednej strony  mamy rozporządzenie, które jest już w mocy, 

które jest batem dla rolników i czy z drugiej strony mamy jakieś dofinansowania, wsparcie dla rolników 

na dostosowanie się do rozporządzenia? 

p.T.Ołtarzewski wyjaśnił, że to rozporządzenie odnośnie bioasekuracji powinno wejść znacznie 

wcześniej, aby rolnicy mieli czas na przygotowanie się.  Jestem przerażony zachowaniem myśliwych 

hobbystów, bo ich świadomość na temat możliwości  przenoszenia wirusa jest słaba i będą 

organizowane dla nich szkolenia.  Rząd Polski pracuje nad rekompensatami nawet dla tych rejonów 

jak nasze, gdzie nie ma jeszcze ASF.  Tam gdzie jest ASF obowiązuje poprzednia wersja 

rozporządzenia i tam te rekompensaty miały być. Nie należy ich mylić z odszkodowaniami. Co innego 

jest odszkodowanie płacone przez Powiatowego Lekarza Weterynarii. Zgodnie z ustawą jak  rolnik jest 

niewinny i jak coś padło to na moje życzenie odszkodowanie powinno być zapłacone.  

Rozporządzenie mówi natomiast o tym, że kto nie spełnia wymagań bioasekuracji nie dostanie 

odszkodowania. Rekompensaty tak i Rząd to przygotowuje. My nie speszymy się z decyzjami o 

likwidacji hodowli, bądź zakazu hodowli świń, bo nie ma jeszcze rzetelnej podstawy do tej 

rekompensaty.  

p.L.Różański – członek koła łowieckiego Sokół powiedział, że można ich obwód łowicki podzielić na 

trzy obwody i wtedy nie ma przenoszenia choroby. 

p.T.Ołtarzewski wyjaśnił, że nie ma nadzoru  nad kołami łowieckimi i na jakiej podstawie ma nakazać 

odpowiednie zachowanie podczas patroszenia zabitych zwierząt.  

Po zakończeniu dyskusji  podziękował za zaproszenie na sesję Rady Gminy.   

 

Ad.4 

Ocena współpracy z podmiotami gospodarczymi, możliwości aktywizacji zawodowej i stymulacji 

rozwoju przedsiębiorczości. 

Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Przed przystąpieniem do omawiania tego tematu Wójt Gminy zaprezentował multimedialną ofertę 

gruntów gminnych  przeznaczonych do sprzedaży. 

Przedstawiciel Powiatowego Urzędu Pracy p.Ziemowit Wiciak omówił  dane dotyczące skali 

bezrobocia i  możliwości aktywizacji zawodowej  w Powiecie  Starogardzkim i gminie Zblewo. 

Radny p.K.Niemczyk poinformował, że rynek starogardzki przespał   bardzo dużo strefą ekonomiczną, 

która powstała w Starogardzie, ale niestety ani włodarze ani nikt się o to nie starał. To, że bezrobocie 

spada w Starogardzie to jest tylko i wyłącznie wina przedsiębiorców  nie tylko z naszego Powiatu, ale 

głównie Tczew, bo strefa ekonomiczna pod Tczewem  i w samym Tczewie ściąga pracowników. Jeśli 

chodzi o rynek pracy to tutaj nie jest jakaś wielka walka o to i spowodowane jest tym że te miejsca 

pracy powstały, tylko to jest przez naszych przedsiębiorców, którzy zainwestowali w nasze  tereny. 

p.Z.Wiciak poinformował, że PUP podpisuje rocznie około 150  umów na dotację do  działalności, ze 

środków które posiada. W województwie pomorskim jest też tak, że więcej osób dojeżdża do pracy do 

Trójmiasta, niż do Tczewa. Przy projektach, które robimy, jest duża rotacja ludzi.  

Radny p.K.Niemczyk odnośnie Urzędu Pracy w Starogardzie Gdańskim powiedział, że akurat nie 

mam dobrego zdania o Urzędzie Pracy, nie do wszystkich pracowników. Powiem  szczerze, wie Pan 

co się dzieje w naszym powiecie, z naszej gminy pracownicy meldują  się w Trójmieście, bo tam są 

warunki, załatwiają  dotację  na otwarcie działalności i tam otwierają swoje przedsiębiorstwo, bo tutaj 

procedura trwa 3-4 miesiące. W Trójmieście są tak przychylni ludzie,  jest takie wsparcie w tym 

kierunku, a tutaj masakra. Ostatnio dzwoniłem, chciałem zatrudnić jedną osobę, dzwonię do Urzędy 

Pracy, pięć  telefonów, pięć razy przedstawiałem od sekretarki po ostatnią osobę. Pięć osobom 

mówiłem to samo i w końcu się dowiedziałem, że i tak nic nie załatwię.  

p.Z.Wiciak potwierdził sprawę z telefonami, bo sami nad tym pracujemy, ponieważ całkiem niedawno 

zmieniliśmy operatora, wygrał operator z najniższą ceną i teraz jest to poprawiane. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawiła Radna p.W.Mindykowska 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

AlicjaZ
Podświetlony
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Radny p.K.Niemczyk poinformował, że wpłynęło pismo od firmy Elpol p.Rafała Kosiedowskiego. 

Oceniamy współpracę z przedsiębiorcami tak. Pytanie moje, czy ta współpraca polega tylko, Pan 

Rafał tutaj widzę wcześniej już sygnalizował to, że ma jakieś problemy i pytam się  czy współpraca, do  

Pana Wójta, do Pana Sekretarza opiera się tylko na tej liście firm, które są w klubie takim, radzie 

gospodarczej, czy też z pozostałymi firmami? Widzę tutaj, że Panu Rafałowi, z tego pisma, że jest 

robione pod górkę, może troszkę mało wsparcia w dążeniu do budowy tego obiektu  koło straży 

pożarnej. Druga kwestia jest taka, że p. Rafał Kosiedowski kiedyś chciał współfinansować budowę 

drogi dojazdowej. Nie chcę strzelać, Pan Rafał o ile dobrze pamiętam, około 30 osób zatrudniona w tej 

firmie, którą ma na końcu ul.Kwiatowej.  Chciał partycypować  kiedyś w zakupie kostki, to się rozmyło. 

Ja widzę, że w innych rzeczach też mu się przeszkadza, albo nie pomaga, może w ten sposób 

powiem. Szanujmy wszystkich pracodawców, czy to będzie pracodawca zatrudniający 1-2 osoby i taki, 

który zatrudnia  300-500 osób, czy nawet 30 w przypadku Pana Rafała. Podejrzewam, że około tyle 

osób Pan Rafał aktualnie zatrudnia. Prosiłbym o wyjaśnienie tej sytuacji  z tym pismem.  

Pan Sekretarz odnośnie drogi poinformował, że w tej chwili gmina proceduje projekt. Wybraliśmy  

niedawno wykonawcę projektu i 4 kwietnia mamy takie nasze wewnętrzne spotkanie, między innymi z 

właścicielem działki, na  której położony jest ten rów odwadniający, bo chcemy to zrobić porządnie. 

Dlatego ważnym aspektem tego projektu jest odwodnienie i nad tym będziemy dyskutować i 

dyskutujemy cały czas.  Projektant już nam przedstawił koncepcję. Nie wiem o który odcinek drogi 

chodziło w tej sprawie, bo w tej chwili dopiero robimy projekt utwardzenia odcinka drogi około 200m 

Radny p.K.Niemczyk wtrącił, że projekt był na całą drogę.  

Pan Sekretarz wyjaśnił, że był projekt ale nie taki jaki powinien być, bo myśmy to sprawdzali, 

zweryfikowaliśmy to i doszliśmy do wniosku, że trzeba zrobić projekt całościowy z odwodnieniem aż 

do lasu. My nie dyskryminujemy żadnych przedsiębiorców, stoimy z otwartymi rękoma. Decyzji o 

warunkach zabudowy wydajemy ponad 200 w skali roku. Nie wszystkie dotyczą  osób prywatnych. 

Część z nich dotyczy również przedsiębiorców i staramy się jak najbardziej pomagać. Są sytuacje 

trudne, faktycznie takie gdzie są protesty, czasami sprawy trafiają do SKO, one są rozpatrywane 

zgodnie z wydaną decyzją przez Wójta Gminy Zblewo i są też takie, które wracają do ponownego 

rozpatrzenia. Akurat ta sytuacja miała tutaj miejsce. Niedawno wróciła sprawa z SKO, także w tej 

chwili będziemy tę sprawę rozpatrywać ponownie. Jak wiemy te działki czasami są położone w takim 

miejscu, gdzie sąsiedzi po prostu składają swoje protesty i uwagi i musimy też je brać pod wzgląd. 

Jeżeli my tego nie weźmiemy to wtedy bierze to pod wzgląd SKO, bo  każdy ma prawo się odwołać. 

Pierwotna decyzja była pozytywna, natomiast skargi sąsiadów wywołały protest  i SKO zdecydowało 

tak, żeby ponownie rozpatrzyć sprawę.  

Za pozytywną oceną współpracy  z podmiotami gospodarczymi, możliwości aktywizacji zawodowej i 

stymulacji rozwoju przedsiębiorczości głosowało 9 Radnych i 2 Radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Ad.5 

Interpelacje i wnioski Radnych. 

Radny p.S. Fojut poinformował, że na poprzedniej sesji złożyłem interpelację, zadałem kilka pytań i do 

dzisiejszego  dnia nie dostałem na te pytania odpowiedzi. Co jest powodem tego? Od ostatniej sesji 

jest miesiąc czasu. 

Pan Sekretarz przeprosił dodając, że odpowiedzi do Pana Radnego są przygotowane. 

Radny p.S. Fojut dodał, że ich nie otrzymał. 

Pan Sekretarz poinformował, że postara się, aby natychmiast Pan Radny te odpowiedzi otrzymał, 

jeżeli nie dzisiaj to jutro. 

Radny p.S. Fojut zapytał, czy to specjalnie tak zostało zrobione, bo mógłbym się odnieść dzisiaj 

publicznie tutaj do odpowiedzi na te pytania, które zadałem, a jutro co mi to da? 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że absolutnie tak nie było. Jednym z pytań była sprawa promocji. Jest to 

przygotowane dla Pana Radnego, widziałem pisemną odpowiedź. Pani Magda akurat zachorowała, 

jest nieobecna. 

Radny p.S. Fojut stwierdził, że ja akurat do Pani Magdy nic nie mam, ale ostatnio czytając Kuriera, 

przeczytałem artykuł z prac Rady Gminy i tam są wymienione np. co, jakie uchwały zostały 

podejmowane na piętnastej na sesji nadzwyczajnej i na sesji tej zwykłej, która była 15 i 28 czy 29 
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lutego. Szkoda, że nie ma tutaj Przewodniczącego, bo chciałem się Przewodniczącego spytać, z biura 

Rady wychodzi i np. nie piszą tak, że Rada rozpatrywała projekt uchwały o kolejnym zaciągnięciu 

kredytu w kwocie 7 mln zł. Na sesji 15 lutego Radni odrzucili ten projekt, natomiast na sesji zwyczajnej 

został przyjęty. Chcąc mieszkańców rzetelnie informować, więc należałoby o tym kredycie też napisać 

i myślę, że to jest bardzo ważna sprawa, w jakim stopniu gmina jest zadłużona i tak dalej. Jest może 

część mieszkańców, która się nie interesuje, ale jest dużo mieszkańców, którzy się interesują i 

chcieliby wiedzieć, jakie to zadłużenie jest. Wtedy uważam byłoby to uczciwe opisane, co na radzie 

my robimy.  Jeśli chodzi o Panią Magdę nie mam absolutnie żadnych zarzutów, uważam że robi to 

dobrze i tak dalej,  ale taką uwagę mam. A na te odpowiedzi to trudno, że przez miesiąc czasu nie 

dostaję takiej odpowiedzi.  

Pan Sekretarz powtórzył,  że do jutra będzie odpowiedź na interpelacje Pana Radnego. 

Radny p.K.Niemczyk odnośnie Kuriera stwierdził, że albo piszemy o wszystkim co było podejmowane, 

uchwały najważniejsze, albo  najważniejsze, bo kredyt jest ważną uchwałą dla gminy. Nie róbmy z tej 

gazety jakiejś reklamy, jakiejś ulotki reklamowej czy czegokolwiek, skoro mamy rzetelnie informować. 

Informujmy o wszystkich uchwałach, albo nie piszmy tego wcale.  To się pierwszy raz pojawiło i 

jeszcze w takim zakresie uważam śmiesznym.  Ciekawe kto to przygotowywał. 

Radny p.R.Skrzypczak poinformował, że można by  było jakieś sprostowanie zamieścić w następnym 

Kurierze. 

Radny p.M.Jankowski zauważył, że powinno to być w formie  uzupełnienia.  

Pan Sekretarz poinformował, że postaramy się.  

Radny p.K.Niemczyk odnośnie ul.Sportowej w Zblewie poinformował, że zgłoszone jest 200m tego 

odcinka  drogi od skrzyżowania z drogą 22 w kierunku firmy BOŚ-met. My jako gmina będziemy w 

przyszłym roku remontować stadion w Zblewie.  Będziemy remontować stadion, sprzęt ciężki będzie 

jeździł na ten stadion do remontu. Pytanie czy nie lepiej wstrzymać się rok z remontem tej drogi, 

zalepić te dziury które są, bo są dziury faktycznie i za rok zrobić porządną drogę jak już będzie 

zrobiony ten stadion.  Zgłaszam wniosek jeśli chodzi o mieszkańców  Pinczyna, drogę od Zblewa do 

Karolewa, powiatową, tam częściowo wycinane są krzaki i gałęzie obcinane są. Nie wiem, czy w 

Powiecie wiedzą, że tamtędy jeżdżą też tiry. Jak obcinają gałęzie to obcinają tylko tak wysoko jak 

sięgną, powyżej gałęzie nie są obcięte. Tiry jeżdżą, haczą i jak się jedzie za tirem trzeba uważać, żeby 

te gałęzie nie uderzyły. Te gałęzie są suche teraz, nie ma liści, za chwilę będą mokre, będą liście, 

będą obwieszały się i będzie   przeszkadzało to kierowcom jeżdżącym. Droga między Pinczynem, a 

Piesienicą jest zarośnięta jakimiś krzakami i to też powinno być w mojej ocenie  usunięte,  a jak 

zostawić to zostawić tylko drzewa, które będą rosły, a nie jakieś krzakory, które niestety tam rosną i 

nikt tego nie sprząta przez tyle lat. Widziałem dzisiaj, że coś tam się zaczyna dziać, ale przycinają 

tylko drzewa, a krzakory dalej jak rosły tak rosną.  Tak samo na wjeździe do Pinczyna, jak się zjeżdża 

z górki też są krzaki, też nie pamiętam kiedy były przycinane. Prosiłbym o złożenie wniosku do 

Powiatu, aby te krzakory zostały uprzątnięte.  

Pan Sekretarz poinformował, że jeśli chodzi o drogi Pinczyn – Piesienica  i Zblewo i Karolewo to 

napiszmy pismo do Powiatu. Jeśli chodzi o ul. Sportową  w Zblewie Pan Wójt na Komisji również 

tłumaczył,  ta ulica pojawia się właściwie już od początku kadencji. Dlaczego ją robimy? To, że ona 

jest w tej chwili robiona, a za chwilę będzie remont stadionu, to nie znaczy że ta droga się nam  

rozsypie, bo to tak nie będzie. Jeżeli  chodzi o opis przedmiotu zamówienia, tutaj Panowie z inwestycji 

zrobili to w ten sposób, że będzie  asfalt ograniczony krawężnikami. Dodatkowo w tej chwili trwają też 

prace związane z odwodnieniem tej drogi. My chcemy to zrobić kompleksowo. Droga się nie rozsypie, 

bo na etapie przetargu punktujemy gwarancję i jest minimum 43 miesiące. Tak składają oferenci swoje 

oferty. To  jest ponad trzy lata i myślę, że to nas zabezpiecza na wszelkiego rodzaju uszczerbki jakie 

by się pojawiły i będziemy o to dbali. 

Radny p.R.Rambowski poinformował, że składałem wniosek odnośnie poszerzenia odcinka ul. 

Słonecznej  w Zblewie. To było na początku  kadencji i wtedy dostałem odpowiedź, że komisje 

chodziły, było to sprawdzane, że jest to zagrożenie dla dzieci, bo dzieci chodzą z całego osiedla w 

kierunku do szkoły i napisane było, że planuje się wykonanie w obecnym roku budżetowym. Tylko na 

datę patrzeć to jest 21 styczeń 2016r. Myśmy w zeszłym roku jako rada sołecka przekazaliśmy 

13.000zł na tą drogę, aby coś tam zrobić. Nie zostało nic. Pytają się członkowie rady sołeckiej, gdzie 
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te pieniądze nasze 13.000zł zostały przejedzone, na jaką inwestycję? Teraz mamy wniosek od rady 

sołeckiej ze Zblewa, aby za te 13.000zł zrobić odwodnienie na tej samej ulicy, na ul. Słonecznej, przy 

Państwu  Fierka, Kinowski i Kurs.    

Wójt Gminy odnośnie wniosków wpływających do Urzędu Gminy poinformował, że było nadzwyczajne 

spotkanie z pracownikami i kierownikami Urzędu Gminy, jest osoba odpowiedzialna za drogi i to jest 

priorytet, na wszystkie  wnioski które wpływają  w trybie pilnym ma być odpowiedź, bądź realizacja, 

bądź nie. Nie może być sytuacja taka, że z 2017r. nie ma odpowiedzi na wnioski, czy nie jest coś 

realizowane, a było obiecane. Jak pieniądze zostały z rady sołeckiej przekazane na ul. Słoneczną to  

jak najbardziej muszą być przeznaczone na ul. Słoneczną. Przyjmujemy to jako priorytet w zakresie 

odwodnienia.   

Radny p.S. Fojut powiedział, że wiem o tym, że jutro jest Pani z Białego Bukowca umówiona z Panem, 

chodzi o zjazd, tam wylatuje woda. Nie wiem, czy tam jest źródło, czy drenarki i w końcu trzeba coś 

tam zrobić, bo Ci ludzie tam proszę i ta sąsiadka p.Bielińska proszą, żeby w końcu jakoś to załatwić. 

Był mróz woda wylatywała i robiła się szklanka i ani wejść, ani wyjść. Ja jutro z tą Panią przyjdę, aby 

podjąć jakieś konkretne decyzje.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że działania były podjęte w zeszłym roku, ale bezskutecznie. Ten temat nie jest 

taki prosty do załatwienia.    

p.M.Nawrocki poinformował, że mamy to w planie do realizacji i w tym miesiącu będziemy to  robić. 

Musimy zrobić  odwodnienie, bo na polu p.Frischmuta wybija źródło  i musimy to odwodnić w kierunku 

rzeki i musimy to przeprowadzić przez drogę, zrobić drenaż, bo właścicielka działki nie zgadza się na 

to. 

 

Ad.6  

Ocena pracy Gminnego Ośrodka Kultury, bibliotek, działu promocji i wykorzystania obiektów 

sportowych. 

Informacje na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawiła Radna p.W.Mindykowska. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za pozytywną oceną pracy Gminnego Ośrodka Kultury, bibliotek, działu promocji i wykorzystania 

obiektów sportowych głosowali wszyscy Radni. 

 

Ad.7 

Ocena stanu infrastruktury drogowej oraz organizacji ruchu na terenie gminy. 

Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawiła Radna p.W.Mindykowska. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za pozytywną oceną stanu infrastruktury drogowej oraz organizacji ruchu na terenie gminy głosowali 

wszyscy Radni. 

 

Ad.8 

Ocena wykonania zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawiła Radna p.W.Mindykowska. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Za pozytywną oceną wykonywania zadań przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej  głosowali 

wszyscy Radni.  

 

Ad.9 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2017 oraz potrzeb 

związanych z realizacją  w/w zadań w roku 2018. 

Sprawozdanie w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawiła Radna p.W.Mindykowska. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za przyjęciem sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2017 oraz potrzeb 

związanych z realizacją  w/w zadań w roku 2018 głosowali wszyscy Radni. 

  

Ad.10.  

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr XIX/118/16 Rady Gminy Zblewo 

z dnia 17 marca 2016 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, opiekuńczych, wychowawczych osobom, którym powierzono 

stanowiska kierownicze w szkołach, przedszkolach, ustalenia tygodniowego obowiązkowego  wymiaru 

godzin zajęć dla logopedy, pedagoga, psychologa i nauczyciela wspomagającego oraz warunków 

i trybu obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli zatrudnionych w pełnym 

wymiarze godzin. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawiła Radna p.W.Mindykowska. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLVIII/361/2018 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr XIX/118/16 Rady Gminy 

Zblewo z dnia 17 marca 2016 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, opiekuńczych, wychowawczych osobom, 

którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach, przedszkolach, ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego  wymiaru godzin zajęć dla logopedy, pedagoga, psychologa i nauczyciela 

wspomagającego oraz warunków i trybu obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla 

nauczycieli zatrudnionych w pełnym wymiarze godzin w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.11 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w prowadzonych przez Gminę Zblewo publicznych 

przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawiła Radna p.W.Mindykowska. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLVIII/362/2018 w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w prowadzonych przez Gminę 

Zblewo publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Ad.12 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zblewo. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawiła Radna p.W.Mindykowska. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała nr XLVIII/363/2018 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.13 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawiła Radna p.W.Mindykowska. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

p.R.Gollus wyjaśniła, że uchwała  dotyczy zakupu dwóch działek koło szkoły od p. Czaplewskiej i 

p.Landowskiego pod lokalizację nowego przedszkola w Zblewie.  

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała nr XLVIII/364/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad.14 

Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy na stałe okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, 

numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawiła Radna p.W.Mindykowska. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała nr XLVIII/365/2018 w sprawie podziału  gminy na stałe okręgi wyborcze oraz ustalenia ich 

granic, numerów i liczby Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.15 

Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Zblewo na stałe obwody głosowania. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawiła Radna p.W.Mindykowska. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała nr XLVIII/366/2018 w sprawie podziału  gminy Zblewo na stałe obwody głosowania w 

załączeniu do niniejszego protokołu.   

 

Ad.16 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018r. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
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Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawiła Radna p.W.Mindykowska. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Pani Skarbnik poinformowała, że zmiany w budżecie są w zasadzie takie kosmetyczne, dostaliśmy 

ostateczną decyzję o dotacjach na zadania zlecone i tam jest o 5.000zł zmniejszenie budżetu. 

Radny p.K.Niemczyk powiedział, że na Komisji mówiliśmy o tym, że do GOPS nam zabraknie 300 

tys., do szkół będzie brakowało 1,5 mln zł. Czyli mamy 1,8 mln i co w sytuacji gdy nie sprzedamy tych 

działek, bo rozmawialiśmy, że jedynie ze sprzedaży działek możemy to uzupełnić? 

Wójt Gminy  odpowiedział, że nie zakładam takiej opcji, uważam że to jest najlepsza oferta jaka może 

być, uważam że będzie wielu oferentów. Będę później szukał  innego rozwiązania. Moim zadaniem 

jest sprzedaż mienia i dajcie mi szansę 2 miesiące, bo 8 maja jest przetarg.  

Za podjęciem uchwały głosowało  10 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 

Uchwała nr XLVIII/367/2018 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018r. w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad.17 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2033. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawiła Radna p.W.Mindykowska. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 9 Radnych, przeciw głosował 1 Radny i 1 Radny wstrzymał się od 

głosu. 

Uchwała nr XLVIII/368/2018 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2033 w 

załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.18 

Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały nr XLVII / 342 / 18 Rady Gminy Zblewo z dnia  28 

lutego 2018r.  w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 

Autostrad. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawiła Radna p.W.Mindykowska. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała nr XLVIII/369/2018 w sprawie uchylenia Uchwały nr XLVII / 342 / 18 Rady Gminy Zblewo z 

dnia  28 lutego 2018r.  w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.19 

Podjęcie uchwały w sprawie przekazania dokumentacji projektowej  dla Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawiła Radna p.W.Mindykowska. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała nr XLVIII/370/2018 uchwały w sprawie przekazania dokumentacji projektowej  dla Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w załączeniu do niniejszego protokołu.  
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Ad.20 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego. 

Pan Sekretarz poinformował, że po konsultacji z Powiatem Starogardzkim doszliśmy do wniosku, że 

ponieważ w tej chwili  w obiegu są trzy uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy dla 

Powiatu Starogardzkiego, pierwsza w 2016r, potem przesunął się termin realizacji i zmieniliśmy  § 1 

ust 3 gdzie przesuwaliśmy termin na 2018r. Ostatnio zmienialiśmy wartość pomocy  i w związku z tym, 

że tam pojawiły się też pewne błędy i po konsultacji z Powiatem Starogardzkim chcemy wprowadzić 

ustęp 2 i 3, który będzie mówił o tym, że pomoc finansowa jedna jest przekazana na część wkładu 

własnego Powiatu Starogardzkiego, a  druga część na poprawę oświetlenia i wjazdów. Ta uchwała 

wygasza nam te trzy wcześniej podjęte, aby była jedna uchwała w tej sprawie.  

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała nr XLVIII/370/2018 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego w 

załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.21 

Odpowiedzi  na wnioski i interpelacje Radnych. 

Odpowiedzi zostały udzielone bezpośrednio po ich zgłoszeniu. 

 

Ad.22 

Wolne wnioski i zakończenie. 

p.L.Różański mieszkaniec Jezierc poinformował, że chce powiedzieć parę słów na temat uciążliwości 

w tej chwili życia w Jeziercach i na późniejsze lata. W Jeziercach ma powstać chlewnia na 4000 szt. 

trzody chlewnej, gdzie już w tej chwili ten rolnik ma produkcję na 1.000 czy 800 sztuk. Ktoś z innych 

rolników też ma mniejszą produkcję i to jest takie strasznie uciążliwe. Nie chodzi  już o te odory, ale o 

tę gnojowicę wożoną nocą, zalewane pola, a wręcz powiem wprost wlewanie w studzienki 

melioracyjne gnojowicy. Sam to widziałem i nie zdążyłem zareagować, bo gość odjechał.  Do tego 

stopnia to wszystko dochodzi, że my naprawdę obawiamy się o dalszy nas los w Jeziercach. Mam 

wielką prośbę Panie Wójcie, aby tego nie podpisywać. 

p.A.Burczyk mieszkanka powiedziała, że przy tego typu inwestycjach raport środowiskowy 

oddziaływania na środowisko musi być i w tym przypadku został on również wykonany, przeszedł 

przez dwie instytucje, czyli przez RDOŚ i Sanepid  i został on zaopiniowany pozytywnie. Potem my 

jako strona zleciliśmy prywatnie analizę tego raportu środowiskowego i po tej analizie okazało się, że 

jest on wykonany nierzetelnie, jest bardzo dużo błędów.   Czy to tak zawsze wygląda? My przyparci 

do  muru zleciliśmy analizę z której wyszło że są błędy. Wydaje mi się, że to nie powinno tak 

wyglądać. Ktoś kto robi ten raport pisze oświadczenie, że ma wykształcenie i prawo żeby  to robić, a 

po porostu są napisane bzdury. Taka jest prawda. Ktoś chyba powinien się tym zająć i sprawdzać w 

gminie, bo tak chyba nie powinno być.  

p.K.Dąbrowska poinformowała, że w Jeziercach mieszkają moi rodzice, ja jestem właścicielem tego 

gospodarstwa. Miałaby  tam powstać chlewnia blisko rodziców, bratowej i brata. Większość 

mieszkańców jest przeciwko budowie takiej inwestycji, którą ma zamiar budować p. Krzysztof Stencel. 

Miałoby tam być 3800 szt. i obliczyliśmy, że to będzie około11 tyś sztuk rocznie.  Rocznie przejedzie 

przez naszą drogę około  764 wozów z gnojowicą. Od paru lat cieszymy się z drogi z Jezierc do 

Kleszczewa, na której są jumby i ta droga nie jest przystosowana do takich sprzętów. Wiadomo, że to 

nie będą tylko wozy z gnojowicą, będą to tiry przywożące prosiaki i będzie tego mnóstwo. Jeśli chodzi 

o odległość od naszych domostw to jest około 150m, 80m, 40m od najbliższego sąsiada. Nie jest to 

miejsce oddalone od wioski, tylko jest to praktycznie w centrum. Mimo tego rolnik ten ma już jedną 

chlewnię w drugiej części wsi, gdzie jest bardzo uciążliwa. Wiemy  też, że śmieje się po cichu w twarz, 

że i tak to wybuduje. Chcielibyśmy jednak, żeby to nie zostało podpisane, bo to nie jest tylko droga, to 

nie są wozy z gnojowicą. Już w tej chwili jest to bardzo uciążliwe przy tej hodowli, która jest na 

1000szt. i sąsiedzi mówią, że muszą kratki wentylacyjne zamykać, nie mogą suszyć prania. Wiadomo, 

że nasza jakość życia się pogorszy zdecydowanie.  Ma to wpływ również na przesączanie się do 

gruntów i te wszystkie zgody środowiskowe są nie do końca rzetelne, bo wiemy że to wygląda 

zupełnie inaczej. Chcielibyśmy żeby jednak to rozpatrzyć, jest cała dokumentacja w gminie i wnioski 
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od nas. W Kleszczewie już mamy chlewnie na około 14.000szt. i śmierdzi już nam wokół wszędzie, 

odoru jest dużo. Do tego powstanie jeszcze chlewnia, jeśli  powstanie, bo  mamy nadzieje, że nie, 

wybudowana przez p.Stencla, to nie wyobrażamy sobie tam życia. Mieliśmy spotkanie z władzami 

gminy i był Pan z nieruchomości, który potwierdził, że  wartość naszych nieruchomości spadnie o 

50%. To jest już chyba dosyć przekonywujący argument. Czynnik ludzki oczywiście nie jest brany pod 

uwagę. Nie ma ustawy  na to, bo odory są w twej  chwili nawozem naturalnym, ale wiemy jaka jest 

uciążliwość tego. Myślę, że  rozpatrzycie Państwo to na forum bardzo rzetelnie  z uwzględnieniem 

czynnika ludzkiego. 

Wójt Gminy poinformował, że ta inwestycja wzbudza coraz więcej kontrowersji. Jest to ciężki temat. Z 

jednej strony rolnik, tych gospodarstw jest coraz mniej, z drugiej strony są coraz trudniejsze  wskaźniki 

życia tam.  Chlewnia zostanie wybudowana i konflikt będzie, czyli bardzo kontrowersyjna to 

inwestycja.  Jeśli wzbudza wielkie larum społeczne najlepiej według moje oceny, aby ona nie miała 

miejsca. Natomiast my do tego zagadnienia musimy podejść miarodajnie, dlatego to konsultujemy 

społecznie. Wprowadziliśmy tzw. rozprawy administracyjne i odbyły się dwie czy trzy takie rozprawy. 

Zajmuje się tym p.Męczykowski, który uczestniczy w tych rozprawach. 

p.B.Męczykowski wyjaśnił, że został złożony wniosek o wydanie decyzji środowiskowej przez  

inwestora, rolnika z Jezierc, p.Krzysztofa Stencla na 3800 szt., to są dwie chlewnie przy drodze 

Kleszczewo – Jezierce. W związku z tym procedura administracyjna nas zobowiązuje do zaciągnięcia 

opinii i zgody od organów, które powinny się wypowiedzieć w tej kwestii. Posiadamy trzy opinie i 

uzgodnienia, poza Regionalnym Dyrektorem i Sanepidem również Marszałka Województwa. Jesteśmy 

w trakcie uzyskania opinii od Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, gdyż od  

1 stycznia musimy z tą instytucją również to uzgodnić. Ponadto mamy przeprowadzone dwie rozprawy 

administracyjne z mieszkańcami w celu konsultacji społecznych. Zostały zgłoszone uwagi do raportu, 

o czym Pani wspomniała i już pewnie Pani otrzymała pismo, że wszystkie uwagi zostały skierowane 

do inwestora oraz autora raportu w celu ustosunkowania się do tych uwag. Również została wysłana 

uwaga zgłoszona na ostatniej rozprawie administracyjnej do autora projektu i inwestora, którą Pani 

dodatkowo złożyła na rozprawie.  Miejmy nadzieje, że otrzymamy odpowiedź w ciągu 14 dni od ich 

otrzymania, po czym poinformujemy wszystkie strony postępowania administracyjnego. 

p.A.Burczyk zapytała jak to jest, jeśli raport zawiera błędy, to co dadzą wyjaśnienia. Jeżeli są 

faktycznie parametry zaniżone, jeżeli ktoś powie że się pomylił, czy tak może być? Jeżeli to jest raport, 

jeżeli to robi ktoś, co się powinien znać, nawet musi się znać na tym, to wydaje mi  się, że zaniżanie 

parametrów, nieprzedstawianie pewnych rzeczy, to już nie jest błąd.  

Wójt Gminy dodał, że decyzji środowiskowej nie muszę podpisać, ja mogę podejść bardzo 

obiektywnie, z czynnikiem ludzkim do tego i tak ja to zrobię. Będę robił wszystko, żeby obiektywnie do 

tego podejść, żeby uczciwie po ludzku to rozwiązać, bo takie mam założenia. Ja  nie zamierzam 

wchodzić w konflikty z ludźmi, z mieszkańcami. Najlepiej chciałbym, aby to załagodzić i dogadać się 

ze wszystkimi stronami. W tym wypadku podejrzewam, że się nie da, ale będziemy wszyscy się starali 

o to, aby jakoś z tego wybrnąć.  

Radny p.S.Fojut zapytał, gdzie rolnik ma budować jak nie na wsi? My nie mieszkamy w mieście, tylko  

mieszkamy na wsi. Jak słyszeliśmy, ci mali rolnicy po prostu zamykają, bo im się nie opłaca no i tylko 

takie molochy powstają, jak w Kleszczewie. Ci tylko mają prawo bytu, natomiast ci mali po kolei muszą 

zamykać. Ja wiem, że na pewno jest to uciążliwe, bo sam przeżywałem takie coś, tam przywieźli tylko 

wywrotkę obornika i już wszystkim śmierdziało. Dla  mnie to jest trochę nie w porządku, z jednej strony 

tych młodych rolników zachęca się do tego, żeby budowali, po 1 mln zł mogą dostać na inwestycje, z 

drugie strony no niestety nie. To jest takie kontrowersyjne pytanie. 

p.K.Dąbrowska powiedziała, że rozumiem Pana, ale proszę mi wierzyć, że to będzie interes tylko dla 

tego rolnika, nie nasz. Większość ludzi na tym ucierpi, tak jak powiedziałam o spadku wartości. Pan 

Stencel powiedział nam ostatnio, że zatrudni maksymalnie dwie osoby. Dlaczego w Niemczech można 

wybudować gdzieś na polach siedem chlewni pod rząd i rolnicy mogą dojeżdżać i wozy z gnojowicą 

nie pryszczą po całości, tylko specjalnie to zasypują. Niestety w Polsce takich wymogów nie mamy, 

ale jeśli my możemy w jakikolwiek sposób oponować przeciwko zmniejszeniu, obniżeniu jakości 

naszego życia to nie chcemy, aby coś takiego powstało we wiosce. Niech ten Pan buduje gdzieś tam. 

Jest duży problem, ponieważ ten Pan ma grunty  w centrum, więc  on będzie wywoził te 764 wozy 
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gnojowicy na grunty, które są w centrum. Więc tu się kółko zamyka, czy On to wybuduje poza wioską, 

czy we wiosce i  tak będzie nam śmierdziało. 

Radny p.K.Niemczyk stwierdził, że zaraz wchodzi amerykański pomór świń, za chwilę świń nie 

będziemy produkować czyli problem nam się rozwiąże. Za chwilę powstaną firmy, które będą chciały 

wybudować hale i  będzie problem po powstaną firmy, które będą miały hale. Teraz mamy  problem 

bo śmierdzi od produkcji świń.  Za jakiś czas nie będzie produkcji świń i będą chciały powstać firmy, 

ale będzie za głośno bo będą jeździły sztaplarki, będą uderzały jakieś blachy i inne rzeczy i będzie z 

tym problem.  Gdybyśmy  tak blokowali  wszystko to w Pinczynie by nie było Dekpolu, w Zblewie by 

nie było BOŚ-metu. O ile dobrze pamiętam  i znam lokalizację Jezierc i  Kleszczewa, jest bardzo dużo 

tam chlewni, to nie jest jedna chlewnia Pana Stencla, tylko jest dużo tych obiektów. W Kleszczewie z 

tyłu za PGR, o ile się nie mylę,  są też chlewnie i są świnie produkowane. Od PGR do bloków w 

Kleszczewie też nie jest daleko. 

p.K.Dąbrowska powiedziała, że właśnie tam jest ogromny konflikt społeczny. 

p.L.Różański potwierdził, że konflikt jest bardzo duży, bo gmina ten konflikt dobrze zna.  W Jeziercach 

ta chlewnia, która poprzednio była postawiona, to ona zagwarantowała wylewanie gnojowicy na 60 h. 

On ma w tej chwili 60 ha, 30 ha własne, 30ha dzierżawione i nie wiadomo, czy to będzie dzierżawa 

stała. Jak będzie miał 30 ha to od 4000 sztuk gnojowicę gdzie wleje, gdzie ona będzie płynęła, 

kanałami? 

Radny p.S. Fojut przypomniał, że miała być biogazowania budowana w Kleszczewie, no niestety 

mieszkańcy zablokowali i  nie byłoby smrodu, bo by  tam zawieźli. 

p.K.Dąbrowska stwierdziła, że jest różnica między tradycyjnymi gospodarstwami niż chlewniami 

przemysłowymi. Ja wolę mieć hałas od zakładu produkcyjnego, niż ciągły smród w domu. 

Radny p.K.Surówka zapytał o wykonaną analizę. 

p.A.Burczyk odpowiedziała, że raport który inwestor wykonał i przedstawił w urzędzie i to poszło do 

RDOŚ, do Sanepidu, przez Marszałka zostało to podpisane i ten raport został przekazany do analizy, 

która wykazała błędy i nieprawidłowości i chyba tak nie może być.  

p.B.Męczykowski poinformował, że autor raportu dostał te uwagi, które Państwo przeanalizowali i 

wypunktowali te uwagi z tego raportu, dostał je na piśmie i ma się do nich ustosunkować.  Dopiero 

wtedy będziemy wiedzieli, które uwagi są zasadne, które nie są zasadne. Zresztą Państwo również 

wnioskowali do Pana Wójta o wykonanie ekspertyzy przez niezależnego rzeczoznawcę i to 

ewentualnie Wójt może  wziąć pod uwagę. 

p.A.Burczyk zapytała, czy jeżeli zostały złe parametry podane no to jest  źle, czy dobrze? 

p.K.Dąbrowska dodała, że my wnioskowaliśmy do Pana Wójta o wykonanie dodatkowej ekspertyzy 

odorowej przez Instytut w Szczecinie, ponieważ tam jest rzetelna pracownia, która przeprowadzi taką 

ekspertyzę niezależną na podstawie róży wiatrów, odległości budynków. Podobna sytuacja była w 

gminie Starogard, gdzie gmina ustosunkowała się bardzo pozytywnie do tego i zostało to 

przeprowadzone. Zaproszono również Panią profesor  z Uniwersytetu, która jest ekspertem w tej 

dziedzinie. My liczymy na to, że zostanie taka rzetelna ekspertyza przeprowadzona, bo te raporty są 

robione szablonowo. 

Wójt Gminy poinformował, że ja podejdę do tej sprawy jak najbardziej uczciwie, ewentualnie te 

ekspertyzy także  możemy wykonać, tylko najpierw czekamy na tę opinię.  Ja nie chce źle, nie lubię 

konfliktów, bo one nie służą nikomu z nas, dlatego będziemy chcieli to rozwiązać obiektywnie.       

p.S.Różański  mieszkaniec Jezierc poinformował, że 14 marca byłem przyjęty przez Pana Sekretarza 

Gminy w sprawie takiej, że inwestor prywatny zrobił sobie dojazd  do swojej posesji przez gminną 

działkę. Chciałbym znać  stanowisko gminy w tej sprawie. 

Pan Sekretarz potwierdził, że p.Sebastian Różański był w Urzędzie Gminy, poinformował nas o tym, 

że jest problem w Jeziercach na przeciw świetlicy wiejskiej, gdzie właściciel nieruchomości naprawiał 

sobie dojazd do swojej nieruchomości za pomocą utwardzenia płytami jumbo. Pojechaliśmy z p. 

Rafałem Wachowiakiem na miejsce, ponieważ tam też padła taka uwaga dotycząca naruszenia 

stosunków wodnych w istniejącym zbiorniku wodnym, aby to sprawdzić jak to rzeczywiście wygląda. 

Po wspólnym spotkaniu z właścicielem oraz pracownikami, którzy wówczas byli na miejscu 

poprosiliśmy, aby troszeczkę ziemi ten właściciel odsunął od istniejącego zbiornika wodnego. 

Zobaczyliśmy faktycznie jak to wygląda i nie stwierdziliśmy jakiegokolwiek ciężkiego naruszenia 
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stosunków wodnych, ponieważ rzeczywiście troszeczkę tej świeżej ziemi się oberwało i wpadło do 

tego stawu. Pan właściciel obiecał nam, że tego samego dnia poprawi tę skarpę, która wchodzi do 

tego zbiornika wodnego co też uczynił, przysłał nam zdjęcia o godz. 15.30. Nie stwierdziliśmy aby tam 

coś złego się  działo. Lustro wody jest raczej na wyższym poziome, a to co ten Pan zrobił  to właściwie 

poprawił estetykę tego całego obejścia, czy wokół świetlicy, czy samego dojścia do swojej 

nieruchomości.     

p.S.Różański poinformował, że dojazd do posesji według planu zagospodarowania przestrzennego, 

który ja mam na mapach, ten Pan ma z drugiej strony, od innej drogi. Mam zdjęcia jak wyglądało to 

przed  utwardzeniem  tej drogi czyli dokąd sięgał ten zbiornik wodny i do jakiego miejsca został 

zasypany. Co najmniej ¼ tego zbiornika jest zasypana. Ten Pan nie zwracał na to uwagi, ani nikt inny 

dlatego, że mają budynki niepodpiwniczone. Budynek, którego jestem współwłaścicielem ma bardzo 

niskie piwnice i już tam występuje woda w tej chwili  waśnie dlatego, że takie zbiorniki są zasypywane 

i te  drenaże są na pewno porwane, które odprowadzały wodę do tych zbiorników i  jeżeli gmina ma 

takie stanowisko to ja poczekam sobie aż zaczną mi pękać ściany i wystąpię o odszkodowanie  od 

Urzędu Gminy za to, że popękały mi mury. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że w Jeziercach nie obowiązuje plan zagospodarowania przestrzennego, nie 

ma drenaży piwnic, są z pól odprowadzane i nie wiemy w jakim stanie są drenaże na polach w 

Jeziercach. Wiemy, że taki problem istnieje np. w Borzechowie.  

p.S.Różański dodał, że do tego momentu jak ten wjazd nie został utwardzony i ten stawek nie został 

przysypany częściowo to do tego momentu  nie było problemu z podnoszeniem się wód gruntowych 

do piwnicy. Nie występowała woda w piwnicy, a od tego czasu występuje i musimy tę wodę 

pompować. Akurat nie ja, bo nie mam żadnej  części piwnicy, ale współwłaściciele wypompowują tę 

wodę. 

p.R. Wachowiak poinformował, że był tam na miejscu  i zobaczył, że ktoś to zrobił bardzo ładnie, tę 

skarpę obsypał ziemią i widać jeszcze w miejscach, że stara trawa jest i to nie zostało nic przesypane. 

Lustro wody nie zostało podniesione ani o jeden  centymetr. 

p.S.Różański poinformował, że dokumentację fotograficzną przedstawi na następnej sesji  jak to 

wyglądało przed, a jak teraz. Drogę dojazdową zrobił przez gminne grunty. 

Pan Sekretarz wyjaśnił jeszcze, że rada sołecka wyraziła zgodę na to, aby poprawić estetykę wokół 

tego zbiornika wodnego i żeby Pan  właściciel mógł sobie poprawić dojazd do swojej posesji. 

p.S.Różanski zapytał, kiedy rada wiejska podjęła taką decyzję, bo będąc u Pana 14 marca pracownik 

Gminy w osobie p.Rity Gollus powiedziała przy Panu,  w obecności Pana i mam na to dowody w 

postaci nagrania, że nie występował ten inwestor o żadną  zgodę. 

Mecenas p. L. Budkiewicz poinformował, że nagrywanie jakichkolwiek rozmów bez zgody drugiej 

strony jest zabronione i to jest karalne. 

p.S.Różanski stwierdził, że może być dopuszczone  jako dowód w sprawie. 

Mecenas p. L. Budkiewicz wyjaśnił, że niekoniecznie, bo to są tzw. „owoce zatrutego drzewa”. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 18.27,  Wiceprzewodniczący Rady  Gminy zamknął 

XLVIII Sesję Rady Gminy Zblewo. 

Integralną częścią protokołu jest płyta CD oznaczona; „ XLVIII sesja – 28.03.1018r.” 

 

Protokółowała: 

A.Zalewska 

 
        Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
 
         Rafał Skrzypczak  
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